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Finanční výbor zastupitelstva města Děčín 
 

ZÁPIS č. 2/2024 
ze zasedání finančního výboru ZM konaného dne 19. února 2024 
v zasedací místnosti odboru ekonomického, 3. patro, č. dv. 404,  

budova A1 Magistrátu města Děčín 

 
Začátek: 15,00 hod. 
 
Přítomni:   Dle prezenční listiny v příloze 
 
Program: 
 

 
1. Zahájení  
2. Problematika OHK – host Ing. Vošta 
3. Informace ke 12. změně územního plánu – p. primátor 
4. Návrh na finanční vypořádání r. 2023 (změna rozpočtu r. 2024) 
5. Informace o průběhu dotačních řízení (dle schválených dotačních programů) 
6. Různé 
 
1. Zahájení 
Jednání FV ZM zahájil p. předseda, přivítal přítomné členy FV. Z jednání se omluvili p. Sklenář 
a ing. Kubš. Návrh programu jednání byl jednomyslně schválen.  
 
 
2. Problematika OHK 
P. předseda požádal Ing. Voštu, předsedu představenstva Okresní hospodářské komory (dále 
jen „OHK“) o účast na jednání FV ZM na základě jeho vystoupení na ZM v lednu t. r., a to 
zejména k problematice územního plánu. 
Ing. Vošta v úvodu informoval členy FV ZM o činnosti OHK, která sdružuje cca 200 členů, a to 
od malých podnikatelů (OSVČ) až po velké právnické osoby (např. ČEZ). 
OHK Děčín poskytuje administrativní a poradenský servis podnikatelským subjektům. Při 
komoře je založeno Informační místo pro podnikatele a poradenské centrum (ve spolupráci 
s městem). Je článkem hospodářské komory ČR, sdružení v okrese zastřešuje krajská 
hospodářská komora. 
OHK nabízí sdílení informací v oblastech: 
 možnosti získání dotací v oblasti vzdělávání, organizace seminářů k získávání dotací, 
 organizování školení, např. – svářečské kurzy, řidičské oprávnění, 
 změny zákonů (pracovní právo). 
OHK je partnerem města, ing. Vošta se pravidelně setkává p. primátorem, kdy řeší aktuální 
témata. 
Ve spolupráci s městem OHK nově získala pronájem kanceláře objektu v Myslbekově ul. Ing. 
Vošta rovněž pozitivně zhodnotil spolupráci s městem, členové OHK se aktivně zapojují do 
výběrových řízení vypisovaných městem, kdy je využita jejich odbornost. 
Dále upozornil, že přestože Strategický plán rozvoje města předpokládá zřízení pracovní 
skupiny pro rozvoj podnikání ve městě, nebyla tato pracovní skupina zřízena. Současně 
apeloval na zlepšení komunikace s městem, např. při schvalování novel obecně závazných 
vyhlášek, kdy OHK např. v závěru loňského roku nebyla seznámena s připravovanou změnou 
OZV o obecním systému odpadového hospodářství nebo o místním poplatku z pobytu. 
Upozornil, že v některých případech již město překračuje hranici „sociální služby“, může 
docházet k narušování hospodářské soutěže, pokud např. samo provozuje bistro, organizuje 
stánkový prodej, vykupuje nemovitosti. Město by nemělo podnikat, ale spíše podporovat a 
chránit místní malé podnikatele ve středu města. Problematická je i záležitost parkování, 
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současný zavedený systém ve městě nevytváří ekonomické podmínky pro výstavbu a 
provozování parkovacího domu. 
  
Závěrem poukázal na dobrou praxi města Tábor, kde v městském tisku před projednáním 
návrhu rozpočtu v zastupitelstvu města přehledně uvádí konkrétní investiční (reálné) záměry, 
které plánuje ve svém rozpočtu zařadit k financování v dalším roce či informuje své občany o 
plánovaném navýšení místního poplatku za odpady.   
Doporučil vytvořit takový seznam i pro město Děčín, a to na jeden rok a dále i pro další tři roky.   
 
FV ZM konstatoval, že podporuje zřízení platformy pro komunikaci s OHK a podnikateli. 
 
3. Informace ke 12. změně územního plánu  
Pokračování jednání s ing. Voštou se dále týkalo problematiky územního plánu (ÚP) města. 
Bylo konstatováno, že územní plán byl schválen v r. 2002 a poté doznal 11 změn. Územní 
plán má umožnit, aby se v Děčíně dobře žilo a stavěly se nové domy. Problémy vznikají např. 
u žádostí o dotaci, kdy musí účel využití pozemku souhlasit s ÚP. Velký problém je i 
zastavitelnost pozemků. Pokud se schvalování nového územního plánu protáhne, přestane od 
r. 2028 ÚP platit. 
 
Ing. Vošta navrhl najít takové body, které jsou nesporné a na tyto body udělat 13. změnu 
územního plánu.  
 
V rámci tohoto tématu bylo dále diskutováno: 
 Stav nezaměstnanosti ve městě – ing. Vošta uvedl, že nezaměstnanost je téměř nulová,  

není pracovní síla, na úřadu práce jsou pouze lidé neschopní pracovat (důvody jsou zejm. 
věk, zdraví, závislosti). 

 Bytová strategie města – v ÚP je 600 bytů k výstavbě, pozemky na Folknářích. 
 Děčín jako komplikované město - náročnost na bezpečnost, dopravu, sociální služby, 

školství. 
 Rozdílné typy podnikatelských subjektů – velké firmy (Constellium, Ferox) se transformují 

na novou ekonomiku, nejsou ohroženy vlivem města. U podnikatelů v cestovním ruchu – 
předpokládá se dostatek zákazníků v letní sezóně, vliv města – např. investiční projekty 
Lávka pro cyklisty, osvětlení dominant.  

 Image města, příležitosti pro investory, pro podnikatele - Děčínské slavnosti, Vánoční trhy, 
zlepšení služeb pro návštěvníky.  

 
P. primátor informoval členy o strategii kolem územního plánu – aktuální stav podpisů 
příslušných ministerstev, předpoklad schválení do dvou let a o situaci, která by nastala, pokud 
nebude ÚP schválen do r. 2028. Vzápětí po schválení nového ÚP bude neprodleně třeba další 
změny.  
Aktuálně se řeší 12. změna ÚP - Folknářská spojka, která je specifickým případem 
zjednodušeného projednání změny ÚP (výjimka na liniové stavby). ŘSD se bude finančně 
podílet na změně ÚP.  
 
Usnesení č. 02/01/2024 
Finanční výbor doporučuje ZM neprodleně se zabývat 13. změnou Územního plánu města 
Děčín. 
 
PRO  5   
PROTI  0 
ZDRŽEL SE 0 
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4. Návrh na finanční vypořádání r. 2023 (změna rozpočtu r. 2024) 
K tomuto bodu programu členové FV ZM obdrželi podkladový materiál, který bude předložen 
ke schválení ZM v únoru t. r.  
Předkládaný návrh na rozdělení finančních prostředků byl projednán s příslušnými odbory, 
tajemníkem a politickým vedením města.  
Zůstatek finančních prostředků na účtech hlavní činnosti činil k 31.12.2023 348.457 tis. Kč, po 
vypořádání se státním rozpočtem a odečtením účelově určených prostředků a příjmů 
zapojených již ve schváleném rozpočtu zbývá k rozdělení částka 180.042 tis. Kč. 
Tato částka je navrhována k rozdělení následovně: 
a) Převod na schválené akce z r. 2023 (uzavřené smlouvy, objednávky) 91.479 tis. Kč 
b) Prioritní akce připravené k realizaci 70.300 tis. Kč  
c) Ostatní požadavky       450 tis. Kč. 
Kapitálová rezerva po tomto rozdělení bude činit 19.400 tis. Kč.  
Přiložené tabulky obsahují výčet jednotlivých akcí, které je navrhováno pokrýt.  
 
Usnesení č. 02/02/2024 
Finanční výbor projednal návrh na finanční vypořádání r. 2023 a doporučuje schválit návrh na 
změnu rozpočtu statutárního města Děčín na rok 2024. 
PRO  5 
PROTI  0 
ZDRŽEL SE 0 
 
 
5. Informace o průběhu dotačních řízení (dle schválených dotačních programů) 
Ing. Čečáková podala informaci o průběhu řízení o poskytování dotací z rozpočtu města dle 
schválených dotačních programů. 
 
Do dotačních programů pro oblasti Sport a Kultura bylo možné podat žádost v termínu 2. 1. – 
15. 1. 2024. V této lhůtě bylo v elektronickém systému, který spravuje odbor ekonomický, 
podáno 
 v dotačním programu „Sport“ celkem 87 žádostí s požadavkem 25.607 tis. Kč, celková 

alokace činí 18.000 tis. Kč,  
 v dotačním programu „Kultura“ celkem 44 žádostí s požadavkem 2.326 tis. Kč, celková 

alokace činí 2.000 tis. Kč.  
 v dotačním programu „Zájmová činnost“ celkem 19 žádostí s požadavkem 567 tis. Kč, 

celková alokace činí 400 tis. Kč. 
 

Novelou zákona o obcích od 1. 1. 2024 došlo ke zvýšení zákonných limitů v pravomoci 
rozhodování o poskytování dotací. ZM je vyhrazeno rozhodování o poskytnutí dotací nad 250 
tis. Kč (dříve 50 tis. Kč), rozhodování o poskytnutí dotace do 250 tis. Kč včetně je tzv. 
zbytkovou pravomocí RM. 
 
Zastupitelstvu města v 02/2024 bude předložen návrh na poskytnutí dotací na 24 projektů 
v celkové částce 14.042 tis. Kč, a to v oblasti sportu. O ostatních žádostech rozhodne RM. 
 
Do dotačního programu v oblasti sociální byly žádosti podávány ve dnech 15. 1. – 29. 1. 2024,  
bylo podáno 70 žádostí s požadavkem 11.223 tis. Kč, celková alokace činí 6.000 tis. Kč. Po  
projednání žádostí v sociální komisi budou předloženy k rozhodnutí orgánů města (předpoklad 
04/2024). 
    
 
6. Různé 
 FV ZM diskutoval o motivaci na tom, aby město i jeho společnosti využívaly k nákupu  

pohonných hmot, příp. další služby čerpací stanici DPMD, a. s. P. primátor bude v této věci 
dále jednat a podá FV ZM zprávu,  
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 Podněty zastupitele Bc. Zdobinského: 

 Fakturace nákladů města TSD za svoz odpadů, podezření na dvojí úhradu nákladů od 
podnikatelů – OE obdržel v této věci podklad od OKD, který bude rozeslán všem 
členům FV ZM, 

 Vzájemné finanční plnění týkající se pozemků p.č. 405/20 a 410/4 k.ú. Podmokly mezi 
městem a majiteli restaurace Burger Berg – k tomuto podnětu si OE vyžádá stanovisko 
OMH, 

 Nájem pozemku – parkoviště u Zámeckého rybníka bez platby nájemného. 
Podněty se bude FV ZM zabývat na svém příštím jednání v 03/2024. K bodům týkajícím se 
pozemků budou vyžádána stanoviska a zástupci OMH budou pozváni na jednání FV ZM.  

 
 
Příští jednání FV ZM se bude konat dne 11. 3. 2024 od 15 hodin. 
 
 
Konec jednání: 17,45 hod. 
  
V Děčíně dne 23. 2. 2024 
 
 
 
 
 
    
 
 
Daniel Valko, v. r. 
předseda FV ZM 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Statutární město Děčín

PREZENČNÍ LISTINA

z jednání komise/výboru:
konané/konaného dne:

místo konání:

FINANČNÍ VÝBOR ZASTUPITELSTVA MĚSTA
19. 02. 2024 od 15,00 hod. do ./f.^^^
v zasedací místnosti odboru ekonomického, 3. patro, č. dveří 404,
budovy A1 Magistrátu města Děčín, Mírové náměstí 1175/5, Děčín IV

Všichni členové komise/výbpru odpracovali v únoru
2024^^iod.

Členové komise/výboru:

Jméno, příjmení Podpi
Daniel Válko

Ing. Hana Hlaváčková

Ing. Miroslava Poskočilová

Ing. Martin Kubě

Ing. Jan Palička

Be. Petr Kácha

Jan Sklenář

Přizváni hosté:

Jméno, příjmení Podpis

Ing. Jiří Anděl, CSc.
Ing. Zdeňka Čečáková

Ing. Marcela Tomanová

Ing. Martin Voěta

A


